	שכנינו! די לשגעון !
א.  ריאן - רמאללה  

ברחוב שלנו אומרים לי האנשים שאף פלשתינאי לא ידבר על שלום בחמישים השנים הבאות  , הם מעוניינים להשמיע לי את זה בגלל שיודעים שעודני דוגל בשלום ובדו-קיום בין שני העמים . וכשאני שואל למה ?  משיבים  לי , כי הישראלים משתגעים , ויוצאים למלחמות נקמה על לא דבר , ושואלים : "למה להחריב ערים שלמות בטענה שנופלים קטושיות  בלי נפגעים ?" הרי אנחנו צריכים לנקום פי כמה, חורבן עירינו והריגת ילדינו בכל הדורות . 

ואני  בולע צפרדעים ואומר לעצמי ,  עוד מועד והעמים יתבגרו ויבשלו ויאמינו שאין להם ברירה אלה לחיות ביחד .

בכל מסעיי בארץ ומחוץ לה אני מטיף לחיים משותפים שווי זכויות לכל מי שחיי על האדמה הזאת . כי אני מאמין,  כי  הפתרון האנושי והטבעי ומצדיק היסטוריה  הוא , החיים ביחד באותה מדינה , ותחת אותו שלטון . אני מאמין כי יש מקום בארץ הזאת לכולם ,אפילו אם יהגרו לכן כל יהודי העולם , ואם נדע איך לחיות ביחד יהיה  פה שגשוג ועולם מתקדם , הרי אנחנו מפזרים הרבה כסף על המלחמות  והתוצאות הן חורבן והריסות  , תדמיינו לעצמכם איך יהיה המצב כשאנחנו משקיעים בתעשייה  ובפיתוח במקום להשקיע במלחמות . 

אבל למי יש אנטרס במניעת הדו-קיום בארץ הזאת ?

אני מסכם את הגורמים שאין להם אנטרסים בדו קיום כדלכמן : 

1. הגורם הראשון שיש לו אנטרסים במניעת הדו-קיום הוא  האמבריאליזם העולמי  , שיזם את המשטרים הקולוניאלים  במדינות המזרח מהמאה  הקודמת .  ומצא בתנועה הציונית כבעל ברית ,וכלים שלו לכבוש ולדכא  ולגנוב  נפט המזרח התיכון  , והפך את מדינת ישראל  לשוטר שלו במזרח התיכון המונעת מעמי האיזוא מלהשתחרר  מהקולוניליזם העולמי . 

2. הגורם השני שיש לו אנטרסים במניעת הדו-קיום הוא  התנועה הציונית שהיא מייצגת  אריות ההון היהודים בעולם . אלה המעוניינים שלא יהיה שלום או דו- קיום למען  המשך ההתיישבות שהיא מפעל הציונות  האמבריאליסטי העולמי .  הרי אתם רואים שכל העם הישראלי חייב לבנקים  שהם  הכלים הקולוניילים לתנועה הציונית . התנועה הציונית גונבת ומשתלטת על אדמות הערבים ,בונה דירות ומוכרת לעולים החדשים . 

3. הגורם השלישי שיש לו אנטרסים במניעת הדו-קיום הוא  גורמי הדת בשני העמים , כי נציגי הדת היהודים משוכנעים כי אלוהים נתן  את הארץ רק ליהודים  ,וכל הגויים  הם אויבי היהודים וצריך ללחם בהם ולהפוך  אותם לעבדים . 

ונציגי הדת המוסלמים גם כן מאמינים ומטיפים כי הארץ הזאת היא  וקף מוסלמי  ואסור למסור אותה ליהודים , והיהודים הם כופרים וצריך ללחם בהם עד יום הדין . 

עכשיו שני העמים בהמוניהם הולכים שולל אחרי הגורמים הנ"ל  והטפותיהם  לאיבה ולמלחמות . ומהווים דלק  וקורבנות  הסכסוך המתמשך  בין בני העניים משני צדי המתרס . 

המישור האנושי והטבעי והצודק הוא לחיות ביחד ולשתף פעולה  ולבנות ולפתח  תחת שלטון החוק של כ-ו-ל-ם . ולא להיות קורבנות  המלחמות חסרי הטעם והלא מבוררות . 

אני קורא להמוני העניים – הפועלים  -  החקלאים – תושבי  הכפרים ועיריות הפיתוח  ,בני המעמד  הבינוני ומעמד  הפועלים  , לחזור בהם ולחדול מלתמוך  בנציגי הפאשיסטים בשני הצדדים . כי המלחמה בין התנועה הציונית והתנועה  הלאמית הערבית היא מלחמה בין שני גורמים שהם בצד אחד של המתרס , שניהם  בעלי ברית של האמבריאליזם העולמי , ואנו בני העניים משלמים ובלי צדק  בחיינו  במלחמה הזאת  .אנו קורבנות הסכסוך הלא הוגן , אני  יכולים לחיות ביחד לנצח בלי מלחמות ובלי סכסוכים מתי  שנשתחרר  מהשפעת  האמבריאליזם העולמי והכלים שלו ,גורמי הדת  בשני הצדדים . 

הבא לקום ולהתנגד ,הבא לחדול מלקריב ילדינו לטובת  התנועה הציונית ונציגי הלאום הכוזב , יש מקום לכולם ואנו יכולים לבנות השלטון של כ-ו-ל- נ-ו .


	ايها الجيران –كفى جنوناً 

1. ريان  - رام الله 

في الشارع الفلسطيني يقول  لي الناس , ان أي فلسطيني لن يتحدث عن السلام في الخمسين سنة القادمة , بعد ما حدث في غزة . 

واني اشعر ان الناس معنيون في اسماع ذلك لي , لمعرفتهم انني ما زلت متمسكاً بخيار السلام والتعايش بين الشعبين في هذه الديار. وعندما اسأل محدثي , لماذا يعتقدون ذلك , يحيبونني بان الاسرائيليين قد جن جنونهم , وهم يقدمون على تخريب وتدمير مدن باكملها رداً على صواريخ لم تصب احداً باذى . ويقولون اننا اجدر بان ننتقم لقتلانا وخراب بلادنا على مدى اجيال سالفة . 

وهنا ابلع ما يتضمنه حديث محدثي من مرارات  واقول لنفسي , مع ذلك سياتي اليوم الذي ينضج به الطرفان  ويقتنعون ان لا مناص الا الحياة معاً في هذه البلاد . 

وفي جميع حملاتي ونشاطاتي انظر للحياة المشتركة  وتساوي الحقوق لكل من يحيى على هذه الارض  , واحاول اقناع مستمعي ان الحل الوحيد المنطقي والانساني  والتقدمي والذي يخدم الجميع هو الحياة معاً في نفس الدولة  وتحت نفس السلطة ووفق نفس القوانين بشكل متساوي في الحقوق والواجبات . واني على قناعة ان هذا الحل هو الافضل للجميع , وانه حتى لو هاجر الى هذه البلاد جميع يهود العالم فانها ستتسع للجميع وستزدهر وتتطور بتعاون الجميع (جميع المواطنين ) الجميع المتساوي في الحقوق والواجبات . واطالب دائماً مستمعي  التخيل , كيف سيكون الوضع عندما نستثمر جميعاً في الصناعة والتجارة والزراعة بدل الاستثمار في الحروب .

ولكن , انني اعتقد دائماً انه يوجد هناك من  لهم مصلحة في ديمومة الصراع وتواصل الحروب , فمن هم هؤلاء؟ 

انني الخص الجهات او الاوساط التي لها مصلحة في استمرار الصراع وتواصل الحروب كما يلي : 

1. القوى الامبريالية العالمية  , التي تسعى منذ القرن الثامن عشر وعبر القرن العشرين الى السيطرة التامة على بلدان الشرق وبترولها وخيراتها  وابقائها في دائرة النفوذ الامبريالي . وقد وجدت هذه القوى في الحركة الصهيونية شريكاً لها في ذات الاهداف واداة من ادواتها في تحقيق تلك الاهداف . 

2. الحركة الصهيونية , كممثلة للراسماليين اليهود في جميع انحاء العالم و التي ترى في استعمار البلاد واستيطانها مشروعها الاستراتيجي , فهي تستولي على الارض وتبني عليها  وتبيع المباني للمهاجرين اليهود الذين يعيشون جل حياتهم مدينون للبنوك التي هي ادوات مالية للراسمالية اليهودية العالمية . فالمسشروع الصهيوني هو الاستيطان من اجل المال والسيطرة ولا صهيونية بدون استيطان .
3. الاوساط الدينية في جانبي الصراع , فالاوساط الدينية اليهودية تعتبر البلاد  منحه لليهود وحدهم من الله , وتضفي على ذلك العطاء طابع مقدس وتسمي البلاد ب "  "ارض اسرائيل " وترى في غير اليهود بشر دون اليهود ولا يصلحوا لشيء الى ليكونوا  عبيد لليهود .  وتحاول هذه الاوساط دائماً تغذية الصراع بالتطرف الديني  وتزرع الحقد في اوساط المستوطنين وتخرجهم في حملات منظمة للاستيطان وحرق الكروم  والسيطره على الارض . مع ان جمهور المستوطنين من الفقراء الذين حولهم ايمانهم بالحق الالهي المزعوم , والهلوسة الدينية الى مجرمين  وفاشيين وادوات في خدمة اغراض الصهيونية العالمية , في حين انهم كمزارعين وفقراء اجدر بالتعاون والتعايش مع نظرائهم الفلسطينيين . 
وكذلك الامر بالنسبة للاوساط الدينية الاسلامية التي تعتبر ارض فلسطين وقف اسلامي ولا يجوز التخلي عنها لليهود تحت أي ظرف من الظروف وتتهم بالكفر والخيانة كل من يفكر في التصالح او التسوية مع اليهود . وترى هذه الاوساط في اليهود امة كافرة يجب محاربتها حتى يوم القيامة , وان غلاة المتطرفين المسلمين هم من الفقراء الذين هم اجدر بالتفاهم والتعايش مع نظرائهم اليهود الذين يشكلون معهم  مادة استغلال واستثمار  طبقي يهودي اسلامي لمصلحة البرجوازية والرسمالية في كلا الجانبين , اللتان تقفان معاً الى جانب الامبريالية العالمية وتتعاونان في تنفيذ برامجها في المنطقة وخارجها . 

وبذلك فانني ادعو جموع الفقراء والمستغَلين في كلا الجانبين بالكف عن العداء واليقظة لمعرفة اعداؤهم الحقيقيين  المشتركين الراسمالية والصهيونية والامبريالية العالمية . انني ادعو جموع الفقراء الى التوقف عن دعم الفاشية وبذورها ورموزها في كلا الجانبين والادراك بان الصراع العربي الاسرائيلي قد تحول ليصبح صراع بين قوى في ذات الجانب وهو صراع هزلي وقوده الفقراء والعمال والفلاحين من الجانبين  بينما المستفيد منه هي الامبريالية وحلفاؤها . انني اؤكد على ان الشعبين الفلسطيني والاسرائياليى قادران على الحياة والتعايش بسلام فوق هذه الارض  وتحت نفس النظام وفي نفس البلاد وضمن نفس القوانين  والانظمة . 

فهيا نتحرر من نفوذ الامبريالية وحلفاؤها , وهيا نتحرر من نفوذ رجال االدين وننفض عنا سموم الحقد والكراهية  التي ينثرونها في اوساطنا وهيا نتحرر من الصهيونية العالمية ونرفض مشروعها الاجرامي في هذه البلاد . واذا ما فعلنا ذلك فان في هذه البلاد متسع للجميع وسنجعل منها بلاد مزدهرة  متطورة , وسنقبر الحروب ومشعليها  الى الابد .     
	“Our neighbors! Stop the madness!”

By A. Rayan -   Ramallah
In our street I am being told that no Palestinian will ever talk about peace in the next fifty years. They tell me that because they know that I still stand for peace and coexistence between the two nations. And when I ask them why, they tell me: because the Israelis are going mad and going off for vengeful wars for nothing. They ask: “why would they destroy entire cities in response to rockets that don't cause any casualties? Our revenge should be tenfold for the destruction of our towns and massacre of our children throughout the generations.”

And I have to restrain myself and think: soon or  later  the two nations will mature and understand that they have no other choice but to live together.

In all my travels in and out of the country I preach for mutual and egalitarian life for whoever lives on this land. This is because I believe that the humane, natural and historically justified solution is the living together in the same state and under the same rule. I believe that there is room in this country for everyone, even if all the Jews in the world would immigrate here. And if we will learn to live together there will be prosperity and progress: we spend so much money on the wars and the result is ravaging and destruction. Imagine how it would be if we invested in industry and development instead of in wars.

But who would want to prevent coexistence in this land?

I summarize the social elements that have no interest in coexistence as follows:

1. The first element that is interested in preventing coexistence is global imperialism, which initiated the colonial regimes in the East in the last century. Imperialism found in the Zionist movement an ally and a tool in order to conquer, oppress and steal oil from the Middle East, and turned the Israeli state into its police officer in the Middle East which prevents the native peoples from escaping the stranglehold of global imperialism.

2. The second element interested in preventing coexistence is the Zionist movement which represents the Jewish capitalist giants throughout the world. These are interested in preventing peace or coexistence in order to resume Zionist settlements. You can see for yourselves that the entire Israeli nation owes money to the banks which are the colonial tools of the Zionist movement. The Zionist movement steals and occupies Arab lands, builds houses on them and sells them to the Jewish immigrants.

3. The third element that is interested in preventing coexistence is the religious elements of both nations. The Jewish religious leaders are convinced that God gave the country only to Jews, and that all gentiles are enemies of the Jews, which should be fought against and turned into slaves. The Muslim religious leaders believe that the entire country is a Muslim Waqf and must not be delivered to the Jews, which are considered heretics which should be fought against until doomsday.

Now, the masses in both nations are being misled by these elements and their preaching of hatred and wars. They, in turn, become both the fuel and the victims of the ongoing conflict between the poor on both sides.

The humane, natural and fair solution is to live together and cooperate, to build and develop under the rule of law for ALL, and not to be victims of useless and unclear wars.

I call on the poor masses – the workers, the farmers, the dwellers of the villages and development towns, middle class and working class, to turn their backs on their support of the representatives of fascism on both sides. The war between the Zionist movement and the Arab-nationalist movement is a war between two elements that are on the same side: they are both allies of global imperialism, and we, the poor, pay unjustly in our lives for this war. We are the victims of an unfair conflict; we can live together and win without wars and without conflicts as soon as we will free ourselves from the influence of global imperialism and its tools, the religious elements, on both sides.

Let us rise and resist, let us stop sacrificing our children for the Zionist movement and the representatives of the fallacious nation, there is room for all of us and we can build the regime of us ALL.




